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Naar aanleiding van het verslag onzer vorige afdeelingsvergadering 
(zie Januarinummer 1921,) werd door de collega's v. Geldere, (Zaan-
dam), Hoeksema (Groningen) en Krijn Verhoeven (Rotterdam), in 
hunne kwaliteit van commissarissen der N. V. Denta, met ons bestuur 
een conferentie aangevraagd, welke op 2 Febr. j.l. te Amsterdam werd 
gehouden. Uit de inlichtingen, welke door de genoemde collega's wer-
den verstrekt, bleek, dat het bezit van obligaties met aandeel in de 
winst, zooals deze door de N. V. Denta bij de tandartsen worden 
geplaatst, niet in daadwerkelijken zin kan worden beschouwd als 
„geïnteresseerd zijn bij tandheelkundige handelsbelangen." De ethische 
gronden, waarop financieele deelname van afdeelings-leden in zaken 
van tandheelk. instrumenten en benoodigdheden, werd ontraden, gel-
den derhalve niet voor het nemen van de bedoelde obligatiën. Evenmin 
behoeft dit in de toekomst de mogelijkheid tot het in 't leven roepen 
eener coöperatie tilt te sluiten. 

Een en ander in tegenstelling met het bezit van aandeelgin, hetzij van 
de N. V. Dentá of van andere maatschappijen. Hierbij is wel degelijk 
sprake van werkelijk financieel geïnteresseerd zijn. Dit blijft op de 
reeds gegeven motiveering ontraden. 

Bestuur A. T. V. 
G. D. MARGADANT, Secr. 

Jaarverslag van de Amsterdamsche Tandheelkundige 

Vereeniging 1920-1921. 

Dames en Heeren! 
Voor de derde maal zal ik mij thans trachten te kwijten van de taak 

u een kort overzicht te geven van de geschiedenis onzer Afdeeling in 
het afgeloopen jaar. Er valt misschien niet zooveel interessants te ver- 
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tellen als in het vorig jaarverslag, maar nog zeker genoeg om u den 
indruk te geven, dat de. Maatschappij in onze Afdeeling leeft, ook al 
hebben we dit jaar elkaar minder op vergaderingen gezien, ook al 
zijt gij, minder dan verleden jaar bijeengeroepen om met uw aller stem 
kracht bij te zetten aan de taak, die uw Bestuur gemeend had te 
moeten opvatten. 

Vergaderingen. 
Slechts tweemaal riep u een Algemeene Vergadering bijeen. — Op 

31 Maart 1920 werd de Jaarvergadering in American Hotel gehou-
den, waar het Bestuur aldus werd samengesteld: 

lste Voorzitter J. Sanders Ezn. 
2de Voorzitter J. A. Salomons. 
lste Secretaris G. D. Margadant. 
2d@ Secretaris H. G. Pitsch. 
Penningmeester Jan Visser, 

allen afgetreden en herkozen. 
Als Afgevaardigden naar hetHoofdbestuur werden gekozen de H.H. 

Hamer en Bruske terwijl voor het Hoofdbestuur als Afdeelings-candi-
daten Dagelijksch Bestuur werden aangewezen de H.H. van Hasselt, 
Koldewijn en Holthaus. In de Afdeelingsraad namen zitting de H.H . 

Frank, Pitsch en Salomons. 
Eerst op 17 Nov. d. a. v. werd de najaarsvergadering gehouden, 

waar o. a. het intusschen door de H.H. Duvvensz, Salomons en de Beer 
met behulp van Dag. Best. samengestelde concept H. - R. zou worden 
behapdeld. 

De zoolang aan banden gelegde breedsprakigheid kwam hier echter 
zoodanig los over de opleiding van „dental nurses", de Röntgeno-
graphie, de tandheelkundige handelsbelangen en A. T. V.-club, dat 
de vergadering ten slotte uit tijdgebrek wel moest besluiten in arren-
moede maar weer verder te leven onder het oude Reglement van 
Noord-Holland, welks vleugelen wij al zoolang ontvloden. — De 
opleiding der „dental nurses" mocht al geen gunstig onthaal vinden, 
beter was het gesteld met de andere onderwerpen. Aan het Bestuur 
werd opgedragen, de idee om goedkooper en gemakkelijker Röntgen-
grammen te verkrijgen nader uit te werken. De finantieele deelname 
aan Dental-zaken werd in een motie ontraden en aan Bestuur steun 
toegezegd bij zijn pogingen om tot een coöperatie te geraken. 

Collega's aandeelhouders. 
Intusschen heeft deze motie den commissarissen der N. V. Denta, 

den Haag, den Heeren v. Geldere, Krijn Verhoeven en Hoeksema 
aanleiding gegeven een onderhoud met ons Bestuur aan te 'vragen. Dit 
onderhoud heeft op 2 Febr. plaats gehad en had een bevredigend ver-
loop. De H.H. gaven 'toe, dat van een aethisch standpunt beschouwd 
finantieele deelname van collega's in z.g. Dental Depots onjuist was. 
Aan den anderen kant werd door ons Bestuur iets gevoeld voor het 
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uitgeven van obligaties aan collega's op de wijze als door de „Denta" 
geschiedt. Er wordt over deze aangelegenheid nog van gedachten 
gewisseld. Waarschijnlijk komt het resultaat wel in het Tijdschrift v. 
Tandheelkunde: (Zie dit nummer.) 

Ik vraag thans een oogenblik uw aandacht voor het Ziekenfonds-
wezen. 

Ongetwijfeld is het dit vraagstuk, waarvan het is te voorzien, dat 
het tot in de verre toekomst van onze Maatschappij alle energie en 
beleid zal eischen. Bij voortduring zullen wij komen-te staan voor 
nieuwe moeilijkheden, voor vraagstukken voor welker oplossing vol-' 
doende gegevens ontbreken en voor conflicten. Slechts op één wijze 
zal het mogelijk zijn daaraan het hoofd te bieden: het voor oogen 
houden van de lijn, die we nu eenmaal besloten hebben, na zeer rijp 
beraad, te zullen volgen. En daarvoor is bovenal noodig uw aller 
medewerking, uw aller vertrouwen. In onze Maatschappij mogen er 
niet meer zijn, die meenen dat een, uit de aard der zaak slechts tijde- 
lijk persoonlijk voordeel moet gaan boven het algemeen belang. Voor 
de collega's die medewerken aan Ziekenfondsen luide het devies: 
Primo de eisch: goede behandelirg aan hen, die het behoeven, secundo 
de eisch: voor allen die deze behandeling geven een goed bestaan 
en dan kom ik. Ten slotte is het immers deze ik, die door den strijd 
onder dit devies wel vaart. 

Wij zijn intusschen in onze afdeeling er nog niet het slechtst aan 
toe. De onderhandelingen met den Bond van Amsterdamsche Zie- 
kenfondsen hebben tot een bevredigend resultaat gelejd, zoodat thans 
vier collega's op eigen poliklinieken tegen bevredigende voorwaarden 
goeden arbeid kunnen verrichten. Een verheugend succes! Maar voor 
het overige valt nog niet veel goeds te vermelden. Grootendevls hapert 
het aan te weinig hulp als gevolg van de schrielheid der fondsen. Op 
verzoek van de H.H. v. Bloois en A. Musaph had in November een 
vergadering plaats van Bestuur met medewerkers aan Ziekenfondsen. 
Er werden daar verschillende zeer gemotiveerde klachten geuit. De 
onderhandelingen daarover met de fondsen zijn nog gaande. 

De vraag om medewerking bij het verleenen van tandheelkundige 
hulp aan hare leden door een Vereeniging van bankpersoneel heeft 
in ons Bestuur een onderwerp van langdurige gedachtenwisseling uit-
gemaakt. Tenslotte hebben wij de consequenties van medewerking tot 
hulpverleening aan middenstanders (want dat bleek het meerendeel 
te zijn) niet durven aanvaarden en ons voorloopig tot een weigerend 
antwoord gedwongen gezien. 

De Gemeentepolikliniek is thans in werking. Het is alles tijdelijk. 
Moge dit tijdelijke niet met het eeuwige worden verwisseld, want 
fraai lijkt het nog niet. De heer v. d. Molen, benoemd tot leider •in 
Oct. 1920 zwaait er den scepter met een assistente. Het aantal patien-
ten steeg van -1-  75 tot ± 160 per maand, zoodat vermeerdering van 
werkkrachten reeds noodzakelijk wordt. 
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Wetenschappelijke Voordrachten. 

Er werden dit jaar eenige zeer belangrijke Wetenschappelijke Voor-
drachten gehouden. De heer Grevers behandelde „de deviatie van den 
tandwortel" met tal van fraaie lichtbeelden, terwijl Prof. Bruhn uit 
Dusseldorf een tweetal voordrachten hield: 

lste avond over: „Richtlinien der heutigen chirurgischen und ortho-
pädischen Behandlung der Erkrankungen und Verletzungen der 
Kiefer." 

2de avond over: „Die Beseitigung angeborener und erworbener 
Defekte der Kiefer durch chirurgische und orthopädische 
Massnahmen." 
Voor deze voordrachten bleef de belangstelling beneden verwachting 
ofschoon de laatste aan alle leden der Mij. werden geconvoceerd. De 
collegezalen van de professoren de Vries en Bolk werden ons welwil-
lend ter beschikking gesteld. 

Het Request in zake reorganisatie van het onderwijs heeft in ons 
Bestuur levendige belangstelling gewekt. Aanvankelijk bestond het 
plan de nieuwe onderwijs-voorstellen op een Afdeelings vergadering, 
die u dan ook werd geconvoceerd, te doen toelichten door den heer 
Nord, lid der 0. en E.-commissie, die zich daartoe bereid verklaarde. 
De ziekte van onzen Voorzitter bracht een kink in de kabel en later 
werd van het oorspronkelijke plan teruggekomen en had een conferen-
tie plaats tusschen Hoofdbestuur en ons Bestuur, waar de voor- en 
nadeelen der voorgestelde wijziging in hoofdzaak door de H.H. Nord 
en Klinkhamer en onzen Voorzitter werden besproken. Aangezien in 
ons Bestuur geen eenstemmigheid over deze zaak bleek te bestaan, 
werd van eenige actie verder afgezien. Wel werd het H. B. verzocht 
geen verdere stappen te doen zonder de meening der Maatschappij-
leden in deze materie te vragen. Het laatste woord zal over deze 
hoogst belangrijke kwestie nog wel lang niet zijn gesproken. 

Clubavond. - 
Volgens besluit der Verg. van 17 Nov. werden de A. T. V. club-

belangen toevertrouwd aan een commissie, waarvoor het Bestuur het 
oog liet vallen op de H.H. de Beer en Loeb, waaraan later Mevr. 
Dijkhuis en de heer Visser werden toegevoegd. De openingsavond had 
plaats in het Paviljoen, Vondelpark en mag zeker buitengewoon ge-
slaagd worden genoemd. Als hoofdschotel stond een c`ausérie van 
collega Hamer op het menu, over` de Geschiedenis van het Tandheel-
kundig onderwijs te Amsterdam. Met belangstelling zien wij den vol-
genden clubavond tegemoet. 

Aanklachten tegen onbevoegden kwamen zeer weinig binnen. In 
afwachting van het nieuwe systeem, dat het H. B. zal voorschrijven om 
deze zaken te behandelen-werd aan de klachten geen verder gevolg 
gegeven. 



244 

Ledental. 

Als lid onzer afdeeling traden dit jaar toe Mevr. Esser en de H.H. 
Haagsma, Loeb en van der Molen. De heer V. J. E. de Vries bedankte 
voor het lidmaatschap, zoodat onze Afdeeling thans 72 leden telt, 

Algemeene Verg. Maatschappij. 

Vrij onverwachts viel ons op 26 Febr. de eer te beurt een Alg. Verg. 
der Mij. in onze stad te zien belegd. De opkomst'was een bewijs hoe-
zeer de plaatskeuze een trekpleister kan wezen. Dat kan goed worden 
wanneer de Jaarvergadering ten tweede male in Amsterdam zal wor-
den gehouden. 

A f deelingsvoorstellen. 

De voorstellen, door onze Afdeeling ter Algemeene Jaarvergadering 
der Maatschappij ingediend, betreffende voorlichting van studenten 
en stichting van een Maatschappelijk ondersteuningsfonds werden ons 
door de Alg. Vergad. op voorstel van het Hoofdbestuur teruggezonden. 
met verzoek deze voorstellen uit te werken en van toelichting te voor-
zien, alvorens ze in behandeling zouden worden genomen. Nu kan men 
deze geste van het H. B. in strijd achten met art. 12 H. R. Mij. 't welk 
uitdrukkelijk het praeadvies opdraagt aan 't H. B. 't Betr. artikel luidt: 
„Afdeelingsvoorstellen worden door het Afdeelingsbestuur, minstens 
acht weken voor de Alg. Vergad. ter kennis gebracht van het Hoofd-
bestuur. Deze voorstellen worden op de Agenda vermeld met prae-
advies." 

Intusschen meenden wij aan het verzoek van het H. B. te moeten 
voldoen en werden de voorstellen, nu voorzien van toelichting weder-
om ingediend. 't Is, jammer van de vertraging. 

Rest mij nog u te vermelden, dat collega Muller dit jaar zijn zilveren 
jubileum als tandarts mocht vieren, waarmede het Bestuur hem namens 
de Afdeeling gelukwenschte en ik ben, Dames en Heeren, aan het eind 
gekomen van mijn verslag. 

Bevalt het u niet, omdat het niet emotievol genoeg is? Ik kan het 
niet helpen, ik maak de historie niet, ik geef ze alleen weer. Maar stel 
u gerust, de emotie komt nog wel; het pad dat onze Vereeniging heeft 
te bewandelen bij het vervullen van haar steeds uitgebreider taak, 
voor het bereiken van haar doel zal niet steeds over rozen graan. 

Dit doel, de verheffing van' ons nobel beroep en de verdediging 
onzer standsbelangen zal ons de kracht geven bij alle meeningsver-
schillen de band niet uit het oog te-verliezen, die ons alleen in staat 
stelt iets te bereiken. 

Deze band, collega's, heet A. T. V. 
Amsterdam, 16 Maart 1921. 

G. D. MARGADANT, 
l e Secretaris. 


